

## Dagsorden: Menighedsrådsmøde den 12.02.2025 kl. 17. – Version 2.

**Inviterede:** Anne Søgård Hojman **ASH**. Anne-Lise Hilslev **ALH**. Birgit Skytte **BS**. Flemming Bølling Johansen **FBJ**. Gerda Nikolajsen **GN**. Gert Pynt Andersen **GA**. Helle Gimlinge **HG**. Inger Andersen **IA**. Jørgen Hvolbye Lauritzen **JHL**. Kirsten Johansen **KJ**. Lone Christiansen **LC**. Niels Søren Tønnesen **NT**. Peter Lunde **PL**. Thomas Bennedsen **TB**.

Charlotte Holm, **CH** Christa Lund Herum **CLH** Sebastian Beresford,**SB** Oliver Stuhr **OS**

Anders Rosenberg **AR**

**Afbud fra:**

**Bilag til mødet kan findes på Kirkeportalen under det aktuelle møde.**

**Se også referater under de enkelte udvalg.**

		Referat
1.	<b>Velkomst m.m. ved formand</b>	
2.	<b>Bemærkninger til referat fra mødet den 8.1.2025</b>	
3.	<b>Godkendelse af dagsorden</b>	
4.	<b>Aktivitetsudvalget</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Orientering om årshjul</li> <li>b. Ansøgning fra Jakob om 30.000kr. til en sommerkoncert.</li> <li>c. Ansøgning fra Caroline om 25.000kr. til Ungdomskoret. Tur til Oslo.</li> <li>d. Evt.</li> </ul>	
5.	<b>Forretningsudvalget</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Vedtægt (bilag)</li> <li>b. Orientering om udvalget</li> <li>c. Nøglepolitik</li> <li>d. Personalehåndbog</li> <li>e. Input fra provstiudvalget</li> <li>f. Økonomi</li> <li>g. Feriepenge</li> <li>h. Evt.</li> </ul>	
6.	<b>Udvalget for Grøn Omstilling</b> <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Det endelige tilskud fra Klimaskovfonden er nu fastsat og</li> </ul>	

	<p>søgt udbetalt og kommunen er faktureret for sin andel (Bilag)</p> <p>b. Skal vi flytte energioptimering væk fra Grøn omstilling, da udvalget ingen beslutningsmyndighed har?</p> <p>c. Evt.</p>	
7.	<p><b>Kirke- og Kirkegårdsudvalget</b></p> <p>a. På baggrund af en nærmere vurdering af det forventede behov indstiller KKU til MR, at den eksisterende projekter i H3K repareres og forsynes med trådløs tilslutning. Udgiften afholdes over H3Ks vedligeholdelseskonto</p> <p>b. Projektet med anlæggelse af skovkirkegården betragtes som afsluttet og overgår til almindelig vedligeholdelse.</p> <p><b>Kommende projekter på kirkegården:</b></p> <p>c. Låge ved nordøstlige indgang.</p> <p>d. Udnyttelse af den store runde plads i Skovkirkegården</p> <p>e. Tilplantning af jordhøjen øst for den store parkeringsplads</p> <p>f. Mere biodiversitet på ledige gravsteder</p> <p>g. Vedligeholdelse af kirkegårdsmuren</p> <p><b>Af højt prioriterede projekter i de to kirker er der:</b></p> <p>h. Afslibning af gulvet i H3K</p> <p>i. Fugtproblemer med tilhørende skader på Kalkmalerier i VK</p> <p>j. Evt.</p>	
8.	<p><b>Menighedsplejen</b></p> <p>a) Orientering</p> <p>b) Evt.</p>	
9.	<p><b>PR-udvalget</b></p>	

	<ul style="list-style-type: none"> <li>a. Ny vedtægt (bilag)</li> <li>b. Vallensbæk Kirker, ensartethed</li> <li>c. Brug af medier</li> <li>d. Evt.</li> </ul>	
10.	<p><b>Præstegårdsudvalget</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>e. Orientering.</li> <li>f. Evt.</li> </ul>	
11.	<p><b>Sognegårdsudvalget</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Orientering</li> <li>b. Gennemgang og godkendelse af indstilling om nyt elektronisk låsesystem til kirker og bygninger på Kirkebakke Alle (Bilag)</li> <li>c. Museum, gl. ting fra loftet undersøges.</li> <li>d. Evt.</li> </ul>	
12	<p><b>Kontaktperson, daglig leder</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Vedtægt (bilag)</li> <li>b. Orientering</li> <li>c. Trivsel. Kontaktperson og formand deltager i processen.</li> <li>d. APV (arbejdspladsvurdering) skal udarbejdes.</li> <li>e. Personalet har valgt Caroline Borello til Arbejdsmiljø - repræsentant. Skal på kursus inden APV.</li> <li>f. Evt.</li> </ul>	
13.	<p><b>Medarbejderrepræsentant</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Orientering.</li> <li>b. Evt.</li> </ul>	
14.	<p><b>Præster</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Orientering.</li> <li>b. At flytte meddelelserne ned til efter udgangsbønnen, altså til allersidst i gudstjenesten. Og meget gerne at det så er kirkesanger der siger dem.</li> <li>c. Evt.</li> </ul>	
15.	<p><b>Kirkeværge</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Orientering om kirkerne</li> <li>b. Ny nøglepolitik udarbejdes</li> </ul>	

	c. Evt.	
16.	<p><b>Kasserer</b></p> <p>a. Kort orientering om det forventede driftsunderskud på ca. 562.000 kr. der sammen med de til anlæg bevilgede frie midler med udgangen af 2024 vil reducere disse til ca. 740.000 kr. (Bilag)</p> <p>b. Godkendelse af ansøgning til provstiudvalget om overførsel af anlægsmidler på kr. 143.249,31 mellem anlægsbevillinger (Bilag)</p> <p>c. Godkendelse af nyt bilag 7 til regnskabsinstruksen, hvor beløbsgrænserne er ændret i overensstemmelse med provstiudvalgets udmeldinger (Bilag)</p> <p>d. Evt.</p>	
17.	<p><b>Formand</b></p> <p>a. Provstesyn 11.marts af præsteboliger, kirker og sognegård. Provst, byggesagkyndige, MR deltager.</p> <p>b. Kopimaskine, brugt købt til 37.000kr.</p> <p>c. FSV, Folkeskolens Skoletjeneste for Vestegnen, ambassadør er Anne-Lise Hilslev</p> <p>d. Snapper og Topper. Et undervisningsprojekt med fokus på forståelse af kristendommen. Købes som undervisning, 3000kr. (Bilag)</p> <p>e. Kursus til nye. I har fået mail: 20.2. Fredriksberg 5.3. Greve</p> <p>f. Helsingør Sydøst Distriktsforening, Generalforsamling 18. marts.</p>	

	<p>Tilmelding / spisning til Birgit Skytte</p> <p>g. Samvirkesamtale. Provsten og en uddannelseskonsulent indleder mødet 12.3. Ca. 30 minutter. Om Christa's uddannelse.</p> <p><b>h. Der er udvidet mødepligt til mødet d. 12.3.25. (Regnskab)</b></p> <p>i. Oprydning/opvask. Denne gang Aktivitetsudv. Næste: Grøn omst.</p>	
18.	<b>Evt.</b>	
19.	<b>Lukket pkt.</b> - MR internt	